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SM-veckan 2025 - Folkfesten för Boråsare och 
besökare  

Kulturnämndens beslut 

Kulturnämnden stödjer Fritids- och Folkhälsoförvaltningens ansökan om 
medel för Folkfesten i samband med SM-veckan 2025. 

Sammanfattning av ärendet 

Borås har beslutat att stå värd för SM-veckan 2025, denna gång en vintervecka 
som äger rum 5-9 februari 2025. Borås Stad har tidigare arrangerat två SM-
veckor sommar (2014 och 2017) med stor framgång och vill med 2025 års 
evenemang visa vilken fantastisk vinteridrottsstad Borås är. 

SM-veckan inkluderar många kommunala förvaltningar och bolag och att skapa 
denna fest. Detta är något vi gör ihop i Staden. Alla drar sitt strå till stacken och 
skapar dessa möjligheter men för att nå hela vägen till målet krävs mer resurser. 
Insatserna från varje förvaltning och bolag kan räknas hem genom att titta på 
turistekonomiska siffror. Borås TME, Fritids- och Folkhälsoförvaltningen och 
Kulturförvaltningen tar gemensamt ansvar för helheten och Folkfesten i SM-
veckan.  

SM-veckan är hävarmen i arbetet med att skapa Borås framtida hållbara 
evenemangsplan. Före, under och efter evenemanget ges möjlighet att prova 
idéer och lösningar som kan förändra beteenden och sätta Borås på kartan i 
innovativt arbete för hållbarhet. 

En SM-vecka är så mycket mer än tävlingar. Stora delar av sammanhanget 
handlar om att skapa en känsla. Denna känsla skapas genom folkfest. 
Ambitionen är att idrott, kultur och nöje skall gå hand i hand under veckan och 
bidra till en upplevelse med något för alla. Det har hela tiden varit avsikten att 
skapa folkfest men eftersom kostnaderna ökat sedan budgeten planerades 
bedöms det totala beloppet som är avsatt för evenemanget som otillräckligt. 
Budgeten räcker till arenor och tävlingar och det som kostar kring detta, men 
Folkfesten; scener, teknik, artister, mat mm är omöjligt att inkludera med avsatt 
budget.  

Kulturnämnden stödjer Fritids- och Folkhälsoförvaltningens ansökan till 
Kommunstyrelsen om 1 600 000 kr i medel för Folkfesten i samband med SM-
veckan 2025. I samband med detta uppmuntrar Kulturnämnden att Folkfesten 
arrangeras i samarbete med Borås lokala kulturliv och de arrangörer som finns i 
staden. 
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SM-veckan 2025 - Folkfesten för Boråsare och 

besökare  

Kulturnämndens beslut 

Kulturnämnden stödjer Fritids- och Folkhälsoförvaltningens ansökan om 

medel för Folkfesten i samband med SM-veckan 2025. 

Sammanfattning 

Borås har beslutat att stå värd för SM-veckan 2025, denna gång en vintervecka 

som äger rum 5-9 februari 2025. Borås Stad har tidigare arrangerat två SM-

veckor sommar (2014 och 2017) med stor framgång och vill med 2025 års 

evenemang visa vilken fantastisk vinteridrottsstad Borås är. 

SM-veckan inkluderar många kommunala förvaltningar och bolag och att skapa 

denna fest. Detta är något vi gör ihop i Staden. Alla drar sitt strå till stacken och 

skapar dessa möjligheter men för att nå hela vägen till målet krävs mer resurser. 

Insatserna från varje förvaltning och bolag kan räknas hem genom att titta på 

turistekonomiska siffror. Borås TME, Fritids- och Folkhälsoförvaltningen och 

Kulturförvaltningen tar gemensamt ansvar för helheten och Folkfesten i SM-

veckan.  

SM-veckan är hävarmen i arbetet med att skapa Borås framtida hållbara 

evenemangsplan. Före, under och efter evenemanget ges möjlighet att prova 

idéer och lösningar som kan förändra beteenden och sätta Borås på kartan i 

innovativt arbete för hållbarhet. 

En SM-vecka är så mycket mer än tävlingar. Stora delar av sammanhanget 

handlar om att skapa en känsla. Denna känsla skapas genom folkfest. 

Ambitionen är att idrott, kultur och nöje skall gå hand i hand under veckan och 

bidra till en upplevelse med något för alla. Det har hela tiden varit avsikten att 

skapa folkfest men eftersom kostnaderna ökat sedan budgeten planerades 

bedöms det totala beloppet som är avsatt för evenemanget som otillräckligt. 

Budgeten räcker till arenor och tävlingar och det som kostar kring detta, men 

Folkfesten; scener, teknik, artister, mat mm är omöjligt att inkludera med avsatt 

budget.  

Kulturnämnden stödjer Fritids- och Folkhälsoförvaltningens ansökan till 

Kommunstyrelsen om 1 600 000 kr i medel för Folkfesten i samband med SM-

veckan 2025. I samband med detta uppmuntrar Kulturnämnden att Folkfesten 
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arrangeras i samarbete med Borås lokala kulturliv och de arrangörer som finns i 

staden. 

Ärendet i sin helhet 

Borås Hållbara Evenemangsplan  

I Visionen om Framtidens Borås finns visionsområdet Människor möts i Borås. 

Evenemang ger möjligheten för Boråsare att mötas och skapa evenemang 

tillsammans men även för att ta del av evenemangens utbud. Borås berikas av 

evenemangens besökare och alla möten som uppstår. 

 

SM-veckan är ett steg i Borås utveckling mot att skapa en evenemangsplan för 

hållbara evenemang i framtiden. SM-veckan har redan skapat forum där 

förvaltningar, bolag och RF-SISU bidragit till att ha tagit fram hållbara 

färdplaner inom fyra olika områden*. Evenemanget ger oss möjlighet att 

iscensätta färdplanerna i praktiken och skapa verifierat innehåll till vår hållbara 

evenemangsplan som stärker platsvarumärket Borås i frågor som är nödvändiga 

och angelägna nu och i framtiden.  

 

*Färdplanerna togs fram under två workshopar hösten 2023: Hållbar hållning 

inom matkonsumtion, transporter och resande, textil och volontärer. 

Allmänt om SM-veckan 

Evenemanget SM-veckan är ett samarbete mellan Riksidrottsförbundet (RF) 

och Sveriges Television (SVT) i samverkan med berörda specialidrottsförbund 

(SF) och värdstaden. 

Syftet med SM-veckan är att under en veckas tid genomföra svenska 

mästerskap i olika idrotter i en och samma stad. Många människor ska kunna ta 

del av Sveriges bästa idrottsutövare på plats, i media och framför TV:n. SM-

veckans ambition är att vara en idrottslig folkfest i värdstaden under en vecka. 

SM-veckans tävlingar i Borås 

SM-veckan i Borås kommer att samla över 20 idrotters SM-tävlingar under fem 

tävlingsdagar. Tävlingarna genomförs på totalt fem anläggningar där 

multiarenan Borås Ishall och Borås Skidstadion utmärker sig när det gäller 

komplexitet i arrangörskapet och med stor publik på plats. 

En multiarena under SM-veckan vinter är en arena där flera idrotter genomförs 

samtidigt. Arenan byggs om mellan tävlingsdagarna efter idrotternas behov och 

SVT´s sändningsschema. Besökaren får uppleva ett smörgåsbord av idrotter 

och de aktiva får en känsla av att ingå i ett större sammanhang. Det uppstår 

också synergier med logistik, teknik och nyttjande av gemensamma faciliteter 

samtidigt som det ställer höga krav på värdstadens planering.  

Boråshallen, Borås Simarena, Borås Tennis- och Boulecenter är övriga arenor 

som kommer att användas till SM-veckans tävlingar.  
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Förutom SM-tävlingarna kommer idrotterna i samverkan med RF-SISU erbjuda 

prova på-aktiviteter för besökare. Skolor kommer att förlägga sina idrottsdagar 

på våra arenor. 

Fritids- och folkhälsonämnden har fått 10 miljoner kr i driftbudget och 2 

miljoner kr i investeringsbudget 2025 för att genomföra arrangemanget.  

Aktuell budget täcker tävlingarnas genomförande och logistik/infrastruktur 

som krävs för att skapa de rätta sportsliga förutsättningarna. 

Folkfesten ger mångdubbelt tillbaka till Staden 

SM-veckan är ett skyltfönster för Borås i nationella medier och för alla som 

kommer att besöka Staden under SM veckan. Vi kommer välkomna ca 1500 

aktiva samt deras tränare, ledare och andra medföljande under veckan. Borås 

Stad Sida 3(4) Rimliga mål under veckan är 40 000 unika besökare, totalt 100 

000 besök, en turistekonomisk effekt på 40 miljoner kr. SVT sänder mellan 50-

70 timmar med en räckvidd på hela 2 450 000 tittare (toppnotering 2022) 

Exempel på mediavärde och genomslag från SM-veckan 2023 i Skövde: 

 

När blickarna riktas mot Borås under så många dagar vill Staden rama in 

arrangemanget med en Folkfest med medaljceremonier, kringaktiviteter och 

underhållning. 

Mötesplats SM-veckan arrangeras av RF-SISU inom ramen för SM-

veckankonceptet. Mötesplatsen ger idrottssverige möjlighet att mötas i 

utbildning, föreläsning och debatt i aktuella idrottsfrågor. 

Mötesplatsen och ceremonierna med festligheter på scener både utomhus på 

PA Halls terrass och inomhus på Kulturhuset blir navet i Folkfesten. 

Under 2025 fyller Kulturhuset 50 år vilket kommer uppmärksammas i samband 

med SM-veckan. 

Kulturförvaltningen kommer att delta med Kulturskolan och öppna upp 

verksamheter för besök under veckan. 

Gymnasieskolorna deltar och bidrar också på många sätt till Folkfesten bland 

annat genom hållbar matlagning, värdskap, byggnation och utsmyckning.  

SM i längdskidor på Borås Skidstadion, med förhoppning om den absoluta 

världseliten på startlinjen, ger en möjlighet att skapa en After ski av sällan 
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skådat slag. Längdskid-Borås får chansen att bjuda in Boråsare och besökare för 

att se vilka fantastisk förhållanden vi har för längdskidor och vilken kraft som 

finns kring sporten i Borås. Ett after ski-evenemang med underhållning, mat 

och prova på som erbjuder något för alla åldrar. En fest i skidornas och 

vinterns tecken. 

Folkfesten är det som ramar in idrottstävlingarna och får SM-veckan att 

omfamna alla. Boråsarna känner stolthet och samhörighet och besökarna 

känner sig välkomna. Borås ska bjuda till vinterfest under utvalda dagar som får 

Boråsare och besökare att uppleva Borås från sin bästa sida. 

Avsikten att skapa folkfest har hela tiden funnits men eftersom kostnaderna 

ökat sedan budgeten planerades så räcker inte tilldelade medel. Folkfesten med 

scener, teknik, artister, mat mm är omöjligt med avsatt budget. I samband med 

detta uppmuntrar Kulturnämnden att Folkfesten arrangeras i samarbete med 

Borås lokala kulturliv och de arrangörer som finns i staden.   

Därför ansöker SM-veckan om 1 600 000kr till Kommunstyrelsen, enligt 

nedan fördelning: 

Scen på PA Halls terrass inklusive ljus, teknik och tekniker                 350 000kr 

 

Tält                                                                                                     250 000kr 

Akter (artister, stand up-komiker, radiokanal, podd)                         1 000 000kr  

Totalt                                                                                                       1 600 000 

                                                                                                          

Rutin enligt styrning av Barnkonventionen  

SM-veckan riktar sig till alla boråsare, både vuxna och barn. 

Kulturförvaltningen har inte genomfört någon barnkonsekvensanalys under 

handläggningen av ärendet då det är Fritids- och Folkhälsoförvaltningen som 

skickat in ansökan. 

Beslutsunderlag 

1. Avtal Värdstad för SM-veckan vinter 2025 mellan Borås Stad och 

Riksidrottsförbundet 

2. Presentation om SM-veckan 

3. Gemensam Målbild SM-veckan Borås (antagen av styrgruppen i SM-veckan 

bestående av Värdstaden, Riksidrottsförbundet och SVT 

4. Beslut - 202100038 - FOFN - § 56 

5. Skrivelse FOFN SM-veckan 2025 

Samverkan 

FSG 2024-06-11 
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Beslutet expedieras till 

1. Borås TME, info@boras.se  

2. Fritids- och folkhälsonämnden, FF.diarium@boras.se  

 

 

Viktor Åberg 

Ordförande 

Ida Burén 

Förvaltningschef 
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